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Írásbeli választ igénylő kérdés
Dr. Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012 . évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli választ
igénylő kérdést kívánok intézni a Honvédelmi Minisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban
illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Mit tett a Honvédelmi Minisztérium azért, hogy a hadgyakorlatra érkez ő katonai egységek
csapatmozgásukat Veszprém-Jutaspuszta városrész közelében úgy szervezzék, hogy azok a civi l
lakosságot semmilyen formába ne korlátozzák, a civil életet ne zavarják? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Lakossági megkeresések szerint Veszprém-Jutaspuszta városrész közelében NATO hadgyakullat zajlik.
Sorra érkeznek a harci járművek, állítják fel a katonai sátrakat. Az ott élők két-három héttel ezelőtt
szembesültek azzal, hogy gyakorlatilag már 600 katona tartózkodik Jutaspusztán, és egy holland tisz t
közölte a helyiekkel - tolmácson keresztűl -, hogy még 1000 katona várható . Arra is kíváncsi volt a
NATO tiszt, hogy értesítést kaptak-e erről a helyszínen élők. A válasz nemleges . volt .

Természetesen a veszprémi-jutaspusztai polgárok errő l az égvilágon senkitől sem szereztek előzetesen
tudomást . A helyi önkormányzat is megkésve adott tájékoztatást, már javában a telep űlésen voltak. az
idegen katonák, mikor a helyi városi lapban erről megjelentek információk . Kinek a feladata lett volna
időben értesíteni, tájékoztatni a lakosságot? Az önkormányzat ugyanis ezt nem tette meg . Ki a felelős
ezért ? Lesz-e mindennek személyi és fegyelmi következménye ?

A csapatmozgások a Hajmáskérrő l rendelkezésre álló hadiutakon is végrehajthatók lennének akár a
gyakorlat részeként is, mert a hadijárművek terepviszonyokra vannak kifejlesztve, azonban valamiért
mégis a település egyébként is gyatra útjait használják a harci járm űvek, mondván a hadiút rossz
minőségű . A Jutaspusztán élők attól is tartanak, hogy az amúgy is rossz útjaik tovább romlanak . Nem
beszélve arról, hogy a katonai járművek felverik a murvát ezzel tönkre teszik az út mellett parkoló
autókat . Az elhaladó harci járművek felverik a port az utcában, a kirakott sebességkorlátozó táblát
(20km) nem veszik figyelembe . A közterületen játszó helyi gyermeket több esetben durva hango n
zavarták el az arra elvonuló katonák.

Mit tett a Honvédelmi Minisztérium azért, hogy a hadgyakorlatra érkező katonai egységek
csapatmozgásukat úgy szervezzék, hogy azok a civil lakosságot semmilyen formába ne korlátozzák, a
civil életet ne zavarják? Es egyáltalán: mi szűkség van arra, hogy a NATO-ba kényszerített hazánk olyan
módon „élvezze” előnyeit a tagságnak, hogy saját polgárainak életét feleslegesen zavaró módon külföld i
katonák gyakorlóterepnek használják tájékainkat, ezáltal is folytonosságot képezve a Varsó i
Szerződésbeli kényszertagságunk dicstelen időszakával, amikor a megszálló Vörös Hadsereg alakulatai
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folytattak folyamatosan harcászati gyakorlatokat hazánkban és különösen Veszprém környékén .

Érdemes volt ezért „rendszert váltani”? Azért küzdöttünk sokan, hogy függetlenség helyett megin t
idegen csapatok tapossák hazánk földjét és katonáink idegen hatalmak szolgálatában küli őldön tegyék
kockára életüket ahelyett, hogy ezekben a vészterhes id őkben szavatolnák határon innen és túl élő
honfitársaink biztonságát ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2014. április 18.
G < < . ' . Tamás

orszá
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